

مبادرات وطنية يرعاها أداء الصحة

هي مجمــوعة من المــبادرات الوطنية المشتركة على المــستوي الوطني والتي يســاهـم أداء الصحــة فيها مع عدد من الوكالات والجهات داخل الوزارة وسيسهم فيها مستقبلاً مع جهات خارج الوزارة أيضاً، بهدف تسهيل الوصول للخدمات، وتحقيق النمو في الشراكات والتوسع فيها كمنظومة متكاملة.

EMERGENCY











مبادرة تطبيق منهجية الاختيار يحكمة:

علـى مـدى عاميـن، يهـدف المشـروع إلـى مسـاعدة الأطبـاء والمرضـى علـى الانخـراط فـى محادثـات حـول الاختبـارات والعلاجـات والإجـراءات غيـر الضروريـة، ومسـاعدتهم علـى اتخـاذ خيـارات ذكيـة وفعالـة لضمـان رعايـة عاليـة الجـودة، حيـث تهدف منهجية الاختيار يحكمية إلى تحسين حودة استخدام الأدوية والتقنيات الصحية الأخرى مين أحل نتائج صحية واقتصادية أفضيل، إلى حانب تقلييل بعيض الاختبارات والعلاجيات والإحيراءات التبي لا تضيف قيمية وتعيرض المرضيي لمخاطـر لا داعــى لهــا وتســاهـم فــى زيـادة التكاليــف دون أثـر حقيقــى علــى الخُطــة العلاجيــة، بالإضافــة إلــى تقليــل، استخدام الفحوصات الأكثر تكراراً وشُبوعاً وتحسين توزيع الموارد.



نهدف بإذن الله إلى خفض الفحوصات والعلاحات غير اللازمية مين خلال تطبيق أفضل الممارسات والبراهيين الحديثة، مما سينعكس إيجاباً على جـودة الخدمة المقدمة وسلامة المرضى. "

الدكتور باسر الأصقه المدير العام للمركز السعودى لسلامة المرضى









National Initiatives Sponsored By Ada'a Health

It is a group of joint national initiatives sponsored by Ada'a Health program, and implemented in collaboration with MOH deputyships and other external entities to facilitate access to care and achieve strategic growth in partnerships to build an integrated system.



Choosing Wisely Initiative:

Throughout the past two years, the initiative aimed to help physicians and patients engage in conversations regarding secondary tests, treatments and procedures, and encourage them to make smart and effective choices to ensure receiving the best healthcare possible. The Choosing Wisely Initiative aims to enhance the use of medications and medical technologies to maintain higher health and economic outcomes, in addition to omitting unnecessary tests, treatments and procedures which do not contribute to the overall health of patients and only raises cost without real impact on the treatment plan, as well as reducing other redundant practices for better distribution of resources.



"We aim, aided by the will of God, to reduce unnecessary tests and medications through a process of applying the best practices and modern evidence, which will reflect positively on the quality of medical services and patients' safety."

Dr. Yasser Alaska Director General of the Saudi Patient Safety Center



